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همسر رییس جمهور بابیان اینکه امروز رسانه میدان 

جدیدی برای قدرت طلبی شده است ، گفت: در دورانی 

که هر صدایی منتشر می شود صدای رهبر ایران را 

نمی گذارند به جایی برسد.

جمیله علم الهدی همسر رییس جمهوری اسلامی ایران 

در مراسم افتتاحیه جشنواره بین المللی رسانه ای خورشید 

در مشهد اظهار داشت: رسانه ها توانسته اند مرزهای 

موجود را رد کنند و وارد خانه ها، دانشگاه ها و مدارس 

شوند و این آشوب به راه افتاده است.

وی افزود: جمهوری اسلامی توجه به خانواده را از 

 اولویت های خود قرار داده و نگاه آینده نگری داریم 

و یقین داریم این راه انسان را نجات خواهد داد.

این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: رسانه اگر درست کار 

کند، می تواند ارزش ها را بالاتر برده و اگر نادرست استفاده 

شود آشوب ایجاد کند و امروز هر شخصی که تلاش برای 

بهتر شدن شرایط دارد باید خود یک رسانه ها باشد.

همسر رییس جمهور عنوان کرد: اگر رسانه های معاند را 

بررسی کنید، خواهید دید که ارزش ها را زیر پا گذاشته 

و از زن برای سواستفاده نگاه می کند ، در دوران های 

گذشته هم شاهد لذت بردن از زن بوده ایم ولی در هیچ 

دوره ای به مانند حال شاهد سواستفاده از زن نبوده ایم 

که موضوع باعث طغیانگری می شود و برخی ها به دنبال 

جستجوی آزادی هستند و امروز آزادی تبدیل به رهایی 

جنسی و طغیانگری تبدیل شده است.

علم الهدی بیان داشت: خودکشی انسان خودفرهیخته، 

فروپاشی خانواده را در پی دارد، خانواده به عنوان الگوی 

زندگی به فراموشی سپرده شده است و با فروپاشی 

خانواده یک الگوی زندگی فرومی پاشد.

وی ادامه داد: هر زمان شاهد فروپاشی خانواده بودیم 

زن و مرد رها می شوند و زن قربانی اول است که دچار 

مشکل می گردد.

رویکرد  عنوان کرد:  بهشتی  دانشگاه شهید  استاد 

اقتصادی که منفعت را در »ماتریالیسم« خلاصه کرده، 

دست به کنترل رسانه زده و می خواهد میلی جنسی را 

تشدید و آزادی را به معنای آزادی جنسی معنا می کند 

و اقتصاد را بر این اساس رونق می دهد و هر نوع مصرف 

را محدود می کند.

علم الهدی بیان کرد: امروز متاسفانه پای مدل ها و مدها 

به رسانه های بازشده که این موضوع بر اساس سلایق باز 

کار خواهد کرد و بازار خود تبدیل به رسانه شده از همین 

رو اصحاب قدرت به دنبال تصاحب رسانه ها هستند.

وی گفت: امروز رسانه میدان جدیدی برای قدرت طلبی 

شده که برگزاری جشنواره هایی مانند رسانه ای خورشید 

مکانی باشد برای رسیدن صدای بانوان به جهان زیرا 

برخی رسانه ها صدای بانوان را  نمی شنوند و حتی شاهد 

هستید که در دورانی که هر صدایی منتشر می شود 

صدای رهبر ایران را نمی گذارند به جایی برسد.

همسر رییس جمهوری اسلامی ایران عنوان داشت: 

یقین داریم با رویکرد اسلامی و دینی که داریم در 

آینده رسانه امیدوار خواهد بود و اگر همه نقش آفرینان 

مانند تولیدکنندگان و مصرف کنندگان همراه نشوند 

و جلوی فروپاشی خانواده را نگیرند شاهد فروپاشی 

جوامع خواهیم بود.

علم الهدی با اشاره به این که بانوی اول ایران همسر مقام 

معظم رهبری هستند گفت: در زمان ورود به سالن عنوان 

شد بانوی اول جمهوری اسلامی ایران که درست آن این 

است در ساختار جمهوری اسلامی که بانوی اول، همسر 

مقام معظم رهبری هستند و در تلاشیم خاطرات ایشان 

را در قالب کتاب چاپ کنیم.وی گفت: اقدام خوبی در 

مشهد صورت گرفته و خانه ایشان در مشهد تبدیل به 

موزه شده  که امیدوارم برنامه بازدید از این مکان برای 

مهمانان جشنواره فراهم شود.

جمیله علم الهدی ، همسر رییس جمهور تشریح کرد 

دستکاری در تاریخ دفاع مقدس را آشوب در جامعه ، نتیجه دیکتاتوری رسانه 
ممنوع کنید

محمدحسينروشنك

چند روزی است از قلم می خواهم کمک کند به مناسبت 

سالگرد دفاع مقدس مطلبی بنویسیم همکاری نمی کند 

دلیل را که جویا شدم با ناراحتی و اشک نوشت مگر 

شاهد سانسور و دستکاری در تاریخ جنگ تحمیلی 

صدام به نمایندگی از قدرت های جهانی و منطقه ای  

علیه مردم ایران، انقلاب اسلامی، نظام جمهوری 

اسلامی نبوده و نیستی؟ 

مگر نمی بینی فقط بخشی از ایثار و تاریخ دفاع مقدس 

با آب وتاب فراوان نقل و بخشی یا نقل نمی شود و یا 

با تحریف منتقل می شود؟

آیا تو خود شاهد نبودی در مقاطع حساس دفاع مقدس 

خراسان بزرگ بیش از هشت درصد کل نیروهای 

داوطلب موردنیاز جبهه ها را از تمام اقشار جامعه 

بدون توجه به تفکرات سیاسی مختلف تامین می کرد؟

مگر نه اینکه آن زمان دو تفکر سیاسی اصلی کشور یعنی 

خط یک )اصولگرايان امروز ( و خط سه )اصلاح طلبان 

امروز ( که در مسایل سیاسی اختلافات زیاد و 

 تندی باهم داشتند در تامین نیاز جبهه ها به حکم 

امام خمینی  تحت فرماندهی آیت الله خامنه ای مقام 

معظم رهبری و آیت الله هاشمی رفسنجانی همدل و 

همه باهم دست در دست یکدیگر عمل می کردند؟

مگر نه اینکه ایثارگران )رزمندگان، شهدا، جانبازان، 

آزادگان( از تمام مردم ایران چپ، راست و میانه رو 

بودند؟ مگر نه اینکه در دفاع مقدس جامعه بدون 

تفکیک یکپارچه و در یک خط و سنگر باهم بودند؟

آیا امروز در گرامی داشت سالگرد دفاع مقدس همه 

در کنار هم مشارکت و حضور دارند؟

آیا تاریخ دفاع مقدس آن گونه که بوده در رسانه ها 

به ویژه رسانه های رسمی و ملی نقل می شود؟ 

آیا گرامیداشت ها برای همه آن ها که در دفاع مقدس 

نقش داشته اند بی طرفانه برگزار می شود؟

درخواست توقف پیمان سپاری ارزی 
در نشست شورای روسای اتاق های بازرگانی، صنایع، 

معادن و کشاورزی سراسر کشور، ضمن انتقاد از تداوم 

اجرای پیمان سپاری و رفع تعهد ارزی، تصمیم گرفته 

شد تا طی نامه ای به دولت بر توقف این سیاست تأکید 

شود.در این جلسه، با توجه به آنچه درباره پیمان سپاری 

ارزی مطرح شد، هیأت رئیسه اتاق ایران و روسای 

اتاق های سراسر کشور به این جمع بندی رسیدند 

که نامه ای درباره پیمان سپاری ارزی و آسیب های 

ناشی از آن را با امضای همه روسای اتاق ها برای 

دولت ارسال کنند. حسین سلاح ورزی، رئیس اتاق 

ایران، پیمان سپاری ارزی را یک معضل جدی برای 

حوزه بازرگانی و تولید دانست و گفت: از قبل مکاتبات 

متعددی درباره اثرات منفی پیمان سپاری ارزی با دولت 

انجام شده است؛ اما همواره در طول سالیان اخیر 

شاهد بودیم که تصمیم سازان کشور هرگاه به مشکلات 

ارزی برخوردند، سیاست پیمان سپاری ارزی را اجرا 

کردند.وی افزود: از طرف دیگر شاهد هستیم که درباره 

برنامه هفتم توسعه و بودجه سالانه نیز پشت درهای 

بسته تصمیم گیری می شود. همین وضعیت را درباره 

پیمان سپاری ارزی هم دیدیم که بدون توجه به نظرات 

سه اتاق، تصمیم گیری شد.»محمدرضا توکلی زاده«، 

رئیس اتاق مشهد به  عنوان میزبان چهارمین نشست 

هیات نمایندگان اتاق ایران در دوره دهم، با انتقاد 

از پیمان سپاری ارزی و بی توجهی به آثار منفی آن، 

گفت: متأسفانه به دلیل اجرای این سیاست، بخش 

قابل توجهی از بازار صادراتی خود را از دست دادیم.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: اگر سه راهبرد امنیت ، 

سلامت و رقابت از سوی نهادها ، دستگاه ها و گروه های 

سیاسی و... محقق شود ، راهبرد »مشارکت« نیز 

تامین خواهد شد.

هادی طحان نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای 

نگهبان در اولین همایش دوروزه اعضای هیأت های 

نظارت استانی سراسر کشور که در مشهد برگزار شد، با 

اشاره به روند اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس 

شورای اسلامی اظهار داشت: خوشبختانه اصلاح 

موادی از قانون انتخابات مجلس در ماه های اخیر به 

سرانجام رسید.وی افزود: بخشی از این اصلاح حاصل 

تلاش هایی بود که در خصوص تبیین این موضوع در 

رسانه ها به شکل مستدل و منطقی صورت گرفت و 

این امر عملا به یک مطالبه تبدیل شد.

طحان نظیف به چهار راهبرد اعلامی از سوی رهبر 

انقلاب در خصوص انتخابات مبنی بر مشارکت، 

رقابت، امنیت و سلامت نیز اشاره و تصریح کرد: برای 

تحقق این راهبردها و برگزاری یک انتخابات باشکوه 

و پرشور باید اقداماتی انجام بگیرد.

وی در ادامه نقش شورای نگهبان در تحقق این 

راهبردها را این گونه توضیح داد: شورای نگهبان و 

مجموعه هایی که زیر نظر آن قرار دارند، در تحقق 

برخی راهبردها مثل راهبرد سلامت نقش مستقیم و 

در رابطه با برخی راهبردها نیز نقش غیرمستقیم دارد.

سخنگوی شورای نگهبان تاکید کرد: در خصوص ایفای 

نقش شورای نگهبان و تحقق این راهبردها به عنوان 

یک امر مهم و خطیر بحث و گفتگو شده است و در این 

همایش و در آینده نیز درباره آن سخن گفته خواهد 

شد. همچنین تحقق راهبردهای مذکور در عمل هم 

نیازمند برنامه ریزی است اما بنده می خواهم بر این 

نکته اشاره کنم که علاوه بر »تحقق راهبردها« باید به 

»احساس تحقق راهبردها« نیز توجه جدی داشت.

طحان نظیف در ادامه به بیان مولفه ها و ویژگی های 

راهبرد »مشارکت« پرداخت و گفت: این راهبرد یک 

تفاوت اساسی با سایر راهبردها دارد؛ چراکه عامل 

نهایی شکل گیری آن مردم هستند و نهادهای اجرایی 

و نظارتی در این رابطه نقش مقدمه ای و زمینه ای 

دارند. اما متولی و عامل شکل گیری سایر راهبردها، 

نهادها، دستگاه ها و گروه های سیاسی و... هستند.

وی در همین رابطه خاطرنشان  کرد: به نظر می رسد 

اگر سه راهبرد امنیت، سلامت و رقابت از سوی نهادها، 

دستگاه ها و گروه های سیاسی و... محقق شود ، 

راهبرد »مشارکت« نیز تامین خواهد شد؛ البته باید 

توجه داشت که عوامل مختلفی در مشارکت مردم در 

انتخابات نقش دارند.سخنگوی شورای نگهبان تأکید 

کرد: برای تحقق راهبردهای اعلامی باید فرایندها 

و مراحلی طی شود و در این رابطه برنامه ریزی هایی 

نیز صورت بگیرد. امیدواریم دستگاه ها، نهادها و 

گروه های مسوول در این رابطه برنامه ریزی و عمل 

لازم را داشته باشند.

طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان بیان کرد

امنیت، سلامت و رقابت ، شروط انتخابات پرشور

  یادداشت

خبر

شرط بندی روی اسب بازنده
*دکترعليپاکبازخسروشاهي

حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار مسوولان نظام و سفرا و علمای 

کشورهای اسلامی که به مناسبت عید ولادت پیامبر اعظم )ص( 

انجام شد، فرمودند: رژیم صهیونیستی از غیظ کشورهایی که 

نگذاشتند هدف این رژیم برای دستیابی به نیل تا فرات محقق 

شود خواهد مُرد و به دولت هایی که سراغ قمار عادی سازی رفته اند، 

هشدار دادند که از شرط بندی روی اسب بازنده ضرر خواهند کرد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در این دیدار بابیان اینکه پیامبر اعظم 

نسخه  درمان همه  دردهای عمده بشریت را به بشر عرضه کرد، 

فرمودند: درباره  پیامبر اعظم حقیقتا زبان، ذهن و دل بنده و امثال 

بنده قاصر است از فهم درباره  شخصیت والای آن بزرگوار. یک کلمه 

را فقط از این کتاب قطور فضل پیامبر اعظم بنده مختصراً عرض 

می کنم امروز و آن، این است که این خورشید تابان عالم هستی 

به گردن همه ی آحاد بشریت حق دارد.

حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری از سخنانشان بابیان 

اینکه رژیم صهیونیستی لبریز از کینه و غیظ است، فرمودند: اینجور 

نیست که رژیم صهیونیستی از کشورهای دور و اطراف خودش 

خرسند باشد؛ آن ها نه فقط نسبت به ما؛ نسبت به کشورهای دیگر، 

به مصر، عراق و سوریه هم کینه دارند. چرا؟ چون هدف آن ها از نیل 

تا فرات بوده و این نشده؛ این کشورها در دوره ها و به دلایل مختلف 

نگذاشتند و این ها سرشار از کینه و غیظ هستند.

اینکه رژیم غاصب صهیونیستی، رفتنی  بابیان  انقلاب  رهبر 

است، اظهار داشتند: نظر قطعی جمهوری اسلامی این است 

که دولت هایی که قمار عادی سازی با رژیم صهیونیستی را برای 

خودشان سرمشق کار قرار می دهند ضرر خواهند کرد و باخت 

منتظر این هاست؛ دارند اشتباه می کنند و به قول اروپایی ها روی 

اسب بازنده شرط بندی می کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: امروز وضع رژیم صهیونیستی 

وضعی نیست که مشوق نزدیکی به او باشد، نباید این اشتباه را بکنند. 
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  سرمقاله

جناب آقای دکترمهدی ابدالی
معاون محترم اجرایی اداره کل مطبوعات داخلی

مصبیت وارده را به حضرتعالی و خانواده محترم تسلیت عرض 
کرده و از ایزد منان برای آن مرحومه غفران  الهی و برای 

بازماندگان صبر جزیل خواستاریم.
مدیر مسوول و کارکنان موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست

جناب آقای سیدامیر آتش روز
معاون محترم اداره روابط عمومی موسسه اعتباری ملل

 شهادت دایی گرامیتان 
 جانباز سرافراز آقای حمید میرزایی 

 را تسلیت عرض کرده ،ما را 
در غم خویش شریک بدانید.

مدیر مسوول و کارکنان موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست
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معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم با 

تاکید بر اینکه دانشگاه ها ملزم به اجرای 

برنامه های نشاط آور در دانشگاه ها شدند 

، گفت: تاکید ما بر این است که تمامی 

برنامه ها، جشن ها و مراسم های آغاز سال 

تحصیلی با محوریت گروه های دانشجویی 

حاضر در دانشگاه ها ازجمله تشکل ها  

و فعالین فرهنگی   انجمن های علمی 

و اجتماعی برگزار شود.

دکتر کلانتری ضمن بیان این مطلب بر 

ضرورت ایجاد شورونشاط در دانشگاه ها 

همزمان با بازگشایی این مراکز تاکید کرد 

و گفت: ما در ابلاغیه هایی که به رؤسا و 

معاونین فرهنگی دانشگاه ها و مؤسسات 

آموزش عالی داشتیم، تاکید کردیم این 

ملاحظه را در نظر بگیرند. با توجه به اینکه 

دانشجویان جدید ما از هفته سوم مهر 

 وارد دانشگاه ها می شوند ، بر این اساس 

در ابلاغیه های خود تاکید کردیم دانشگاه ها 

جشن آغاز سال جدید را برگزار کنند و تاکید 

 ما بر این است تمامی برنامه ها، جشن ها 

و مراسم های آغاز سال تحصیلی با محوریت 

گروه های دانشجویی حاضر در دانشگاه ها 

علمی  انجمن های  تشکل ها،   ازجمله 

و فعالین فرهنگی و اجتماعی برگزار شود.

وی در ادامه تصریح کرد: علاوه بر موارد 

فوق تاکید کردیم دانشگاه ها فضایی را 

فراهم کنند تا دانشجویان و مجموعه های 

دانشجویی بتوانند خود را به دانشجویان نو 

ورود بشناسانند و آن ها نیز متناسب با سلایق 

و علایق خودشان در این مجموعه ها عضو 

شوند تا افرادی که تمایلی به مجموعه های 

علمی و تخصصی دارند، در آن ورود کنند 

یا اگر به تشکل ها یا فعالیت های ادبی ، 

هنری ، خیریه ای یا غیره علاقه دارند، عضو 

شوند. بنابراین همه این موارد فرصت هایی 

است که در اختیار دانشجویان قرار داده 

می شود و اول سال نیز به دانشجویان 

می شوند.معاون  معرفی  جدیدالورود 

فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم خاطرنشان 

کرد: کار جدیدی که امسال در مقایسه با 

سال های گذشته در سال تحصیلی جدید 

دانشگاه ها اتفاق می افتد ، این است که 

تراکم برنامه های اردویی ما افزایش یافته 

است. درواقع طی هماهنگی هایی که فصل 

تابستان با دستگاه های مختلف داشتیم، 

فعالیت های اردویی نظیر راهیان پیشرفت 

که دانشجویان با دستاوردهای علمی کشور 

در مقیاس استانی آشنا می شوند و اردوهای 

زیارتی و سیاحتی افزایش یافته است. این 

عوامل موجب می شود فضای بانشاط تری 

در دانشگاه ها اتفاق بیفتد.

معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم تاکید کرد

تزریق نشاط به دانشگاه ها 
م ممنوع؛ با مردم به احترام سخن بگوییم تحکُّ

غلامرضابنیاسدی

 بگوییم زبان سخن با مردم، زبان تکریم است. 

 نمی شود و نباید کسی این تصور را به ذهن راه دهد که می توان با 

مردم از بالا به پایین نگاه کرد. باید به تعظیم در برابر مردم که صاحب 

حق هستند ایستاد.

 علامه شهید مطهری)ره( با این کلامِ روشن و صریح که" حتی 

پیامبر حق تحکّم ندارد" راه را بر نگاه و کلام از بالا به پایین می بندد.

 استاد در صفحه33 "نظام خانوادگی اسلام" به این موضوع می پردازد و 

می نویسد:"اصلا حق تحکم را به احدى نمى توان داد حتى به معصوم، 

چون خود این اصلا زشت و قبیح است که حق تحکم کردن بدهند.

 پیغمبر)ص( که »النَّبِىُّ أوْلى باِلْمُؤْمِنِینَ مِنْ أنفُسِهِمْ« است، همان 

حق اولویتى که دارد، باز معنایش »حق حکومت بر طبق مصالح« 

است نه »حق تحکم« که چون پیغمبر است پس حق تحکم و زورگویى 

به او داده شده منتها او نمى کند، بلکه اصلا این حق داده نمی شود. 

 حق تحکم اصلا قابل اعطا نیست ولو اینکه آن فرد معصوم باشد.

باید به احترام سخن گفت. معلم این گونه سخن گفتن نیز پیامبر 

اعظم)ص( و حضرات ائمه هدی)ع( هستند. کلام نبوی دراین باره 

داراةِ النّاسِ كَما  تا همیشه راهنما و راهگشاست که، " أمََرَنى رَبّ بُِ

أمََرَنى بأِدَاءِ الْفَرائضِِ؛ پروردگارم، همان گونه كه مرا به انجام واجبات 

فرمان داده، به مدارا كردن با مردم نیز فرمان داده است.

مدارا هم در بردارندِ احترام و خالی از تحکم است. رفتار با خلق 

خدا باید در مسیر رضایت خدا باشد تا تعالی دهنده باشد. این 

سخن حقیقت نشان پیامبر)ص( است که، " بلندمرتبه ترین مردم 

 نزد خداوند در روز قيامت كسى است كه در روى زمين بیشتر 

در خيرخواهى و ارشاد مردم قدم بردارد.

اگر می خواهیم در فهرست این نام های روشن، نام ما هم صاحب 

جایگاه باشد باید تکریم خلق الله را در دستور کار همیشه خود 

داشته باشیم.

 همگان را حرمت نهیم. نه فقط در سلام که در انجام اموری که ارتقای 

سلامت و سعادت مردم در آن است پیش قدم باشیم.

 امروز جامعه به این نگاه و مردمانی که دیده به این نگاه باز می کنند 

نیاز دارد.

 مجید خروشی- دومین کنگره بین المللی تغذیه 

از مطالعات علوم پایه تا تحقیقات بالینی با حضور 

دانشمندان ، پژوهشگران و محققان داخلی و خارجی 

به مدت 3 روز از 12تا 14مهرماه در مجموعه شهدای 

سلامت برگزار می شود.

معاون درمان دانشگاه در ابتدای این نشست با تاکید بر 

این که دانشگاه علوم پزشکی مشهد در حوزه گردشگری 

سلامت رتبه نخست کشور ا کسب کرده و از جایگاه 

ویژه ای در نظام سلامت و دیپلماسی سلامت و ارایه 

این کنگره ازنظر وزن علمی که به میزبانی مشهد برگزار خدمات سلامت در کشور برخوردار است گفت:معتقدم 

خواهد شد قوی ترین ، پربارترین و مهمترین دستاورد 

کشورمان در حوزه تغذیه است و قطعا نتایج آن جهانی 

خواهد شد. شاپور بدیعی با اشاره به اهداف برگزاری 

این کنگره تاکید کرد در این همایش نشست های 

تخصصی جهت شبکه سازی جهانی را برنامه ریزی 

کردیم که امیدواریم با حضور موسسات ،پژوهشکده های 

مرتبط با تغذیه ،همچنین حضور چهارمرکز تحقیقاتی 

مرتبط با یونسکو و مرکز بهداشت جهانی در این کنگره 

دستاوردهای خوبی در جهت سلامت کشور و جهان 

در برداشته باشد. 

سرور هادیان - سهامدار عمده پدیده 

بانک صادرات است و عدم بازار گردانیش 

برای سهام پدیده باعث زیان به سهامداران 

شده است.

در نشست خبری گروه شرکت های پدیده 

شاندیز با خبرنگاران ،مدیرعامل و سخنگوی 

گروه شرکت های پدیده شاندیز در پاسخ 

به خبرنگار ما درباره آخرین اتفاقات در 

پدیده گفت:اتفاقات زیادی در پدیده 

در حال وقوع است اما مهم ترین موضوع 

ورود سهام ابنیه به بازار توافقی است.

این در حالی است که طبق اعلام شرکت 

فرابورس از 1۵ مهرماه این بازار باز و شروع 

به فعالیت می کند.

سعید ورودی طرقبه افزود:هنگامی که 

تصمیم گرفته شد، شرکت ابنیه را به بازار 

سرمایه ببریم، بازار توافقی به ما پیشنهاد 

شد. درحالی که انتظار داشتیم وارد بازار 

پایه شویم .همچنین سهم گشان در بازار 

پایه است و انتظار ما براین بود که ابنیه 

هم در همین بازار عرضه شود.

مدیرعامل شرکت پدیده شاندیز در ادامه 

اظهار داشت: مدارک شرکت ابنیه به صورت 

کامل به فرابورس داده شده و در حال 

بررسی است و امیدواریم به زودی به عنوان 

چهارمین شرکت در این بازار وارد شویم و 

همچنین به دنبال تامین منفعت 12۰هزار 

سهامدار خود در این بازار می باشیم و 

درصورتی که دریابیم منافع سهامداران ما 

در بازار توافقی تامین نمی شود به دنبال 

پیگیری ها می رویم تا در بازار بهتر ،سهام 

ابنیه عرضه شود.

وی همچنین به سهامداری بانک صادرات 

در پدیده شاندیز اشاره کرد و گفت: توجیه 

بانک صادرات اینست که این سهم چون 

به عنوان طلب به آن ها داده شده است 

خیلی دارایی موردعلاقه شان نیست و 

بااینکه بانک صادرات سهامدار عمده 

پدیده است، به عنوان شخصی که متخصص 

مالی است، اعلام می کنم، نقش سهامدار 

عمده را در پدیده شاندیز بازی نکردند. 

سهامدار عمده در هر شرکتی در بازار سرمایه 

وظایفی دارد و وظیفه اش حمایت از سهم 

است. در حال حاضر بانک صادرات 1۵ 

درصد شرکت توسعه و گشان را دارد و این 

1۵ درصد هرروز که افت ارزش داشته 

باشد ،بانک هم مانند سایر سهامداران 

متضرر می شود.

وی همچنین درباره دلیل ورود بانک 

صادرات و موسسه ملل در پدیده شاندیز 

اظهار داشت : سال ۹۸ که پیشنهاد بانک 

صادرات و موسسه ملل به ستاد تدبیر برای 

سهامدار شدن داده شد همه تصور این را 

داشتند که به پروژه منابع تزریق می شود 

اما متاسفانه از روزی که بانک صادرات 

وارد شد نه تنها منابعی تزریق نشد بلکه 

باقی مانده کنسرسیوم که کل آن پانصد 

میلیارد تومان بود، مبلغ 3۸۰میلیارد 

تومان تا سال ۹۸ داده شد و از این سال 

به بعد بانک مبلغی به پروژه تزریق نکرد و 

باعث ایجاد مشکلات برای شرکت شد.

مدیرعامل گروه شرکت پدیده شاندیز در 

ادامه از آخرین وضعیت پروژه کیش گفت: 

پیرو قراردادی که با شریکمان منعقدشده 

است، کارگاه تحویل شده و اقداماتی 

از سال گذشته نیز شروع شده است.

وی افزود:در جزیره کیش پروژه در حال 

کار است،اگرچه متاسفانه سرعت کار 

به دلیل اینکه بر سر مجوزهای پروژه با 

مناطق آزاد کیش به جمع بندی نهایی 

نرسیده ایم ،سریع نیست اما پروژه در 

بخش های دارای مجوز فعال است و 

حدود ۵۰۰نفر در این پروژه مشغول به 

کار می باشند.

برگزاری دومین کنگره جهانی تغذیه 

چشم انتظاری ۱۲۰هزار سهامدار پدیده شاندیز

یادداشت

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظر به اینکه خانم مهین رشیدیان یزد باستناد 2 برگ استشهادیه 

منضم به فرم تعهد جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت 

اول به این اداره مراجعه نموده و مدعی است سند مالکیت 

شش دانگ اعیان یکباب به شماره پلاک 40649 فرعی از 

232 اصلی بخش 9 مشهد که متعلق به نامبرده میباشد به 

علت سهل انگاری مفقود گردیده است .

با بررسی دفتر املاک ، معلوم شد ، شش دانگ مالکیت نامبرده در 

ذیل شماره دفتراملاک الکترونیکی 140020306003022475 

شماره ثبت بنام خانم مهین رشیدیان ثبت و سند مالکیت به 

شماره چاپی 562203  سری الف سال1400 صادر گردیده.

دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد.

لذا به استناد ماده 120 اصلاحی قانون ثبت ،مراتب یک نوبت 

آگهی و متذکر میگردد هر کس نسبت به ملک مورد آگهی 

معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 

میباشد، بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشارآگهی اعتراض 

کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی 

به این اداره تسلیم نماید.

بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر و یا 

وصول اعتراض بدون ارایه سند مالکیت یا سند معامله رسمی، 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی 

اقدام خواهد شد .

علی فضلی  

کفیل اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس 

م الف 2608 
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سخنگوی شورای شهر مشهد با اشاره به 

افزایش بیش از 3۰۰ درصدی بهای پارک 

حاشیه ای نسبت به سال های گذشته، 

خاطرنشان کرد: با چه منطقی این کار را 

کرده اید؟ به ما گفته بودند که افزایش بها 

حدود 2۰ درصد خواهد بود. هزینه های 

الیت با واقعیت مطابقت ندارد. لذا ما هم 

گفتیم اول طرح خود را اصلاح کنید سپس 

مذاکره کنید.

موسی الرضا حاجی بگلو که طرح کاهش 

بهای الیت را به شورای شهر مشهد آورده 

اما تاکنون این طرح تصویب نشده است  

عنوان کرد: برخی دوستان تصور می کنند 

ما فی البداهه چیزی به ذهنمان رسیده، 

مطالعه ای در این خصوص نکردیم و آن 

را در قالب طرحی به صحن علنی شورا 

آورده ایم که درواقع این گونه نیست.

حاجی بگلو بابیان اینکه اولین موضوع 

در رابطه با الیت، شرکت آن است، اضافه 

کرد: شرکت الیت به صورت درآمد هزینه ای 

است. یعنی باید درآمد کسب کند و سپس 

برای مواردی مثل تامین پارکینگ هزینه 

کند. نکته اول این است که شرکت الیت 

هنوز به نقطه تامین پارکینگ نرسیده 

است. نکته دیگر این است که ما زمانی 

می توانیم هزینه ها را افزایش دهیم و از 

مردم طلب وجه کنیم که امکاناتی در اختیار 

آن ها بگذاریم. نمی شود ما امکاناتی به 

مردم ندهیم و در مقابل مبالغی را از مردم 

دریافت کنیم.

نارضایتی ایجاد می کنیم
سخنگوی شورای اسلامی شهر مشهد 

حاشیه ای  پارک  بهای  اینکه  بابیان 

درمجموع بین 3۰ تا 4۰ درصد با طرح 

ما کاهش پیدا می کند، تصریح کرد: ما 

برای پارک خودروها در نیم ساعت اول 

3۶2 تومان و برای نیم ساعت دوم 3 هزار 

و۶۰۰ تومان تعریف کرده ایم. بر اساس 

مصوبه شهرداری به ازای یک ساعت پارک 

 خودرو در حاشیه خیابان مبلغ ۷ هزار 

و 2۰۰ تومان از شهروندان دریافت می شود 

اما در طرح ما این مبلغ به 3هزار و ۹۶۰ 

تومان کاهش پیدا می کند. بر اساس 

مصوبه شهرداری وقتی خودرویی وارد 

نیم ساعت دوم پارک خود شود، هزینه 

 نیم ساعت اول نیز همان مبلغ 3 هزار 

و ۶۰۰ تومان محاسبه می شود.

حاجی بگلو در ادامه این نشست اظهار کرد: 

یک مشکلی که شهرداری دارد این است 

که به دنبال حل کردن مسایل به صورت 

مسکن است. ما از طرفی می گوییم که 

هزینه بهای پارک حاشیه ای را افزایش 

دهیم که تردد خودرو در سطح شهر کمتر 

باشد و از طرف دیگر به مردم می گوییم 

بساز و پارکینگ هم از تو نمی خواهیم. 

وی با اشاره به نگاه عدالت محور در موضوع 

پارک حاشیه ای خاطرنشان کرد: آن پدر 

کارگری که از شهرستان یا حاشیه شهر 

که دارای وضعیت مالی مناسبی نیست و 

به دلیل بیماری خود یا فرزندانش مجبور 

می شود به این خیابان ها بیاید ضمن 

اینکه جای پارک نیست و اگر هم باشد 

باید هزینه زیادی پرداخت کند را هم در 

نظر بگیرید. 

کاهش امنیت با افزایش بهای پارک 
حاشیه ای

وی خاطرنشان کرد: ما در بحث الیت 

حرفمان این است که با افزایش مبلغ پارک 

برای یک خودرو، شهروند ما به جای پارک 

خودرو خود در خیابان اصلی در کوچه های 

فرعی این کار را می کند. درنتیجه این 

اقدام سرقت افزایش پیداکرده و امنیت به 

صفر می رسد. مدلی بنویسید و راهکاری 

برای آن بگذارید؛ در بعضی خیابان ها 

مثل احمدآباد ما مشکل پارک داریم.  ما 

نمی توانیم خود را با هلند مقایسه کنیم. ما 

باید سعی کنیم به فرهنگ سازی برسیم. 

در مناطقی که اوج ترافیک داریم باید 

اقداماتی اساسی برای رفع دغدغه های 

مردم انجام دهیم.

***پاسخ رییس شورای اسلامی مشهد:
رییس شورای اسلامی شهر مشهد بابیان 

اینکه به صراحت می توانم بگویم هدف 

ما از گران کردن بهای پارک حاشیه ای 

کسب درآمد نبوده است، گفت: هدف ما 

این است وقتی که می گوییم بهای پارک 

حاشیه ای اضافه شد می خواهیم  فشار 

بیاوریم مردم  در نیم ساعت اول کار خود 

را انجام دهند و فضا را برای نفرات بعدی 

خالی کنند.

حسن موحدیان ، عنوان کرد: به صراحت 

می توانم بگویم هدف ما از گران کردن بهای 

پارک حاشیه ای کسب درآمد نبوده است. 

حرف ما این است که ما همین الان که بهای 

الیت را گران  کردیم جای پارک حاشیه ای 

وجود ندارد. به عنوان مثال وقتی به خیابان 

سعدی می روید مشاهده می کنید که افراد 

زیادی پارک دوبل کرده اند و پلیس هم 

دایما مشغول تذکر است.

وی ادامه داد: بنابراین نشان می دهد 

اینکه بگوییم گرانی باعث شده که مردم 

برای پارک مراجعه نکنند صحیح نیست. 

همچنین وقتی مردم چاره ای نداشته باشند 

حتی در صورت جریمه در زیر تابلو توقف 

ممنوع هم می ایستند. هدف ما این است 

وقتی که ما می گوییم بهای پارک حاشیه ای 

اضافه شد می خواهیم  فشار بیاوریم مردم  

در نیم ساعت اول کار خود را انجام دهند 

و فضا را برای نفرات بعدی خالی کنند.

رییس شورای اسلامی شهر مشهد خاطرنشان 

کرد: ما هرکجا بتوانیم برای مردم مخصوصا 

کسانی که به هوای پاک کمک  می کنند 

و از وسایل حمل ونقل عمومی استفاده 

می کنند، امکاناتی فراهم کنیم، باید به 

بخش خصوصی و خودروها فشار بیاوریم. 

باید این گونه فکر کنیم کسانی که به ترافیک 

و حمل ونقل کمک کننده، باید بیشتر 

موردتوجه قرار بگیرند. من معتقدم هرکسی 

که نیم ساعت بیشتر در محل های پارک  

حاشیه ای توقف داشت باید حتما هزینه 

نیم ساعت اول را اضافه بدهد. 

الیت به نسبت تورم، خیلی گران نشده 
است

موحدیان با اشاره به اینکه سه سال هیچ 

افزایش قیمتی در الیت نداشتیم، اضافه 

کرد: این افزایش قیمت یکباره شوکی به 

جامعه وارد کرده است و منکر این موضوع 

نیستم. اما آیا این گرانی نسبت به تورم 

موجود زیاد است؟ اصلا به نسبت زیادی 

گران نکرده ایم . کسی که یک ساعت توقف 

دارد باید هفت هزار و 2۰۰ تومان بپردازد. 

ضمن اینکه ما در بودجه مصوب کرده ایم 

که این پول حتما باید در جهت حمل ونقل 

عمومی استفاده شود. ما در تلاشیم به 

هر شکلی که شده بتوانیم حمل ونقل 

 عمومی شهر را بهتر کنیم و کیفیت آن 

را افزایش دهیم.

وی با یادآوری مخالفت خود در رابطه با 

طرح رایگان کردن اتوبوس، اظهار کرد: 

من اگر در رابطه با رایگان کردن اتوبوس 

مخالفم می گویم این هزینه  را کسب 

کنیم و به جای آن برای مردم اتوبوس 

بخریم. دولت قبلا ۸2.۵ درصد پول 

اتوبوس را می داد اما الان یک قرانش 

را هم نمی دهد و ما باید اتوبوس را با 

بیش از ۶ میلیارد تومان تهیه کنیم . 

حرف من این است که همین مقدار کم 

را از مردم بگیریم و به جای آن برایشان 

اتوبوس بخریم. جدیدا هم ما 2۵ دستگاه 

اتوبوس تهیه کرده ایم.

رییس شورای اسلامی شهر مشهد تصریح 

کرد: درهرحال ما باید اقداماتی انجام دهیم 

که پارک حاشیه ای کم  باشد، حمل ونقل 

عمومی راحت باشد و دوبله پارک  نشود. 

یکی از اهداف ما این است که حاشیه 

به نحوی باشد که پارک دوبله نداشته 

باشیم. دوبله پارک کردن باعث ترافیک 

می شود. شهروند دوبله پارک  می کند چون 

ما نتوانستیم پارک حاشیه ای در اختیارش 

بگذاریم و شخص دیگری چندین ساعت 

پاک کرده و جای دیگران را گرفته است.

گمشده!!
محمدباقرعطاریانی

وقتی پای صحبت های پولدارها می نشینی از زمین و زمان نالان 

هستند.از کسب وکار ، از اوضاع سنگین بازار و از گرانی و تورم 

افسارگسیخته، از وضع دلار و طلا و از اینکه برای آن ها مالیات های 

میلیاردی بریده می شود و خلاصه اینکه حال خوبی ندارند.اگر 

کسی آن ها را نشناسد، گویی فردی فقیر و تنگدست است و نیازمند 

کمک می باشد!البته حال و روز دیگران هم چندان تعریفی ندارد.

 پزشک و جراح ، کارمند عالی رتبه یا معمولی ، کارگر و مهندس 

و مدیر و رییس و راننده ، کاسب جزء و خرده فروش و خلاصه اغلبشان 

شاکی هستند که دخل با خرج همخوانی ندارد.طبقه پایین دست 

هم که حال وروزشان مشخص هست چراکه صبح تا شام دنبال کارند 

 و اوضاع نابسامانی دارند.اما با همه این گرفتاری ها و نداری ها یا 

در برابر خوشی ها و دارایی ها ، وجه مشترکشان گمشده ای است 

به نام "آرامش".با پولدار که صحبت کنی با همه دارایی اش از نبود 

آرامش حرف می زند و اینکه مدام در حال جوش وخروش است و نگران 

 فرداست و خلاصه اینکه به آرامش نرسیده.دیگران هم چنین حال 

و هوایی دارند و صبح تا شام فقط به فکر درآمد و پول هستند. به راستی 

چه زمانی ، چه موقع ، کجا و چگونه می توان به آرامش دست یافت.

اصلا آرامش دست یافتنی است؟ این آرامش چیست و چه تعریفی 

دارد؟امیدوارم زمانی به آرامش برسیم که خیلی دیر نشده باشد!!

جد   ول سود   وکو  شماره 116
به سه نفر از کسانی که پاسخ صحیح 

جد   ول را تا تاریخ 27 مهر 1402  

به شماره زیر ارسال نمایند   

09033831861 
به قید   قرعه از سوي کلبه عسل مژد   ه 

هد   ایایي اهد   ا مي شود   . 
پاسخ جد   ول  شماره 115

دلایل افزایش سه برابری نرخ توسط دو عضو شورای شهر بررسی شد

حاشیه های پارک حاشیه ای مشهد
  ساعت 25

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظر به اینکه آقای مرتضی اردونی فرزند صفرباستناد 2 برگ فرم 

استشهادیه منضم به فرم تعهد جهت دریافت سند مالکیت 

المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه نموده و مدعی است سند 

مالکیت ششدانگ اعیان آپارتمان طبقه دوم به شماره پلاک 

14951 فرعی از 5 اصلی بخش 9مشهد که متعلق به نامبرده 

میباشد به علت سهل انگاری مفقود گردیده است.

با بررسی دفتر املاک،  معلوم شد: شش دانگ مالکیت نامبرده در ذیل 

شماره دفتر املاک الکترونیکی 139920306003014710 بنام 

آقای مرتضی اردونی ثبت و سند مالکیت به شماره چاپی 030117 

سری  وسال 98 صادر، دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد .

لذا به استناد ماده 120 اصلاحی قانون ثبت ، مراتب یک نوبت 

 آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به ملک مورد آگهی 

معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 

میباشد ،بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی 

اعتراض کتبی خود را  به پیوست اصل سند مالکیت یا سند 

معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید.

بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر و یا 

وصول اعتراض بدون ارایه سند مالکیت یا سند معامله رسمی، 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی 

اقدام خواهد شد.

علی فضلی 

 کفیل اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس   

م الف 2607
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  دیدگاه

باری به هر جهت
دکترمهدییاراحمدیخراسانی

عده ای از مدیران که متاسفانه تعدادشان هم کم نیست در خیال 

خام خود تصور می کنند چون مسوولیت یا جایگاه مدیریتی مهمی 

 به آن ها سپرده شده است مالک تمامی امکانات انسانی، مادی 

و غیرمادی آنجا هستند. بدین ترتیب هنوز به صورت کامل در مقام 

خود مستقر نشده و جایشان در کرسی مسوولیت گرم نشده است 

بلافاصله »روابط« را جایگزین »ضوابط« می کنند و »سلایق« را 

جایگزین »اصول«. 

صرفا بر مبنای دوستی ها و علاقه مندی های خودشان اعمال مدیریت 

کرده و فراموش می کنند آنچه در اختیار آن هاست طعمه ای برای 

تامین مطامع و خواسته هایشان نیست بلکه فرصتی برای خدمت 

به جامعه و خلق خداست. بدین گونه خیلی زود دفتر مدیریتشان 

محله برو و بیا و گعده ی رفقایشان می شود و سیستم »مدیریت 

محفلی« و اصطلاحا »باری به هر جهت« جایگزین نظام های دانشی 

و سازمانی می شود.

 چون خودشان از اصالت و صلاحیت لازم برخوردار نیستند خیلی زود 

افراد نالایق را بر مناصب کلیدی منصوب می کنند و کارهای بزرگ 

 را به افراد کوچک واگذار می کنند و فرومایگان را مقدم می نمایند 

و بدین ترتیب آن جایگاه مدیریتی به شدت دچار افول و نزول می شود 

و سرمایه ها انسانی و مادی آن هدر می رود. اکنون با توجه به این که 

»نظام شایسته سالاری« آسیب های فراوانی دیده و در خوشبینانه 

ترین حالت »آشنا گزینی« جانشین »شایسته گزینی« گردیده 

است بسیاری از مجموعه های مدیریتی از کارکردهای استاندارد 

و مطلوب خود فاصله گرفته اند. 

البته این موضوع عوامل مختلفی دارد که بخشی از آن ناشی از 

خلاهای قانونی است.

 بدین معنا که علیرغم تبلیغات و ادعاهایی که در طراحی مدل های 

شایسته گزینی و شایسته پروری و کانون های ارزیابی مدیران می شود 

در عمل اتفاقات دیگری می افتد و بسیاری از تصمیمات و انتصابات 

 بجای آن که به صورت رسمی و شفاف و بر مبنای اصول دقیق علمی 

و قانونی رخ دهد در »پستوهای سازمان« اتفاق می افتد و تقریباً هیچ 

مدیری خود را در برابر احدی برای انتصابات پاسخگو نمی داند.

 این رخداد تلخ سبب می شود آرام آرام فساد در نظام اداری رخنه 

کند و کارآمدی و انگیزه سرمایه های انسانی سازمان به حداقل 

ممکن کاهش یابد. 

این که برخی افراد در جایگاه های مهم سازمانی کارهایشان را 

سرسری و بی اشتیاق انجام می دهند و هدف مشخصی در روند 

مدیریت آن ها وجود نداشته باشد به هیچ عنوان پذیرفتنی نیست. 

مگر بیت المال و مصالح و منافع جامعه اسلامی شوخی بردار 

 است که عده ای آن را ملک طلق خود می پندارند و حقوق عمومی 

را تضییع می کنند.

  این واقعیت تلخ را بپذیریم که شاید ریشه بسیاری از مهاجرت ها 

و نارضایتی های گروهی از جوانان که اتفاقا صاحب مهارت و اندیشه 

هستند به دلیل عدم امکان پیشرفت در کشور به خاطر وجود 

 این گونه افرادی است که صاحب برنامه و تصمیم بوده و اصول 

را تضییع می کنند. 

خدا را خوش نمی آید به خاطر بی کفایتی و زیاده خواهی و نگاه 

»باری به هر جهت« کوتوله های مدیریتی امید جوانان و مردم کمرنگ 

شود و عطای خدمت به کشور را به لقایش ببخشند یا انگیزه های 

آن ها به شدت کاهش یابد. موضوع »امید« در جامعه امروز یکی 

از چالش های مهم در کشور است که در فرمایشات رهبر انقلاب 

 نیز بارها مورد تأکید قرارگرفته است و به تعبیر ایشان هر فردی 

در هر جایگاه و مقامی سبب تضعیف و آسیب این مهم در کشور شود 

مرتکب گناهی بزرگ و نابخشودنی شده است. البته بخشی از این 

 امر هم متوجه خود مردم است که در زمان انتخابات در گزینش 

و انتخاب افراد با دقت و وسواس بیشتری اقدام نمایند تا این چنین 

افراد بی تعهد و ناتوانی صاحب مسوولیت ها و جایگاه های مهم 

تصمیم گیری و مدیریتی نشوند.

افسردگی، احساس اضافه بودن، انواع 

مشکلات جسمی، و کاهش علاقه به کارهای 

فردی، تنها بخشی از معضلات سالمندان 

است. با توجه به اینکه کشور درگیر پدیده 

سالمندی است و جمعیت این قشر رو به 

افزایش است، باید برای سالمندی این 

دوره »آغاز پاییز زندگی« راهکارهای عملی 

به ویژه با آموزش خانواده ها و آماده کردن 

ساختار جامعه تعریف شود.

سال 1۹۸2 سازمان ملل متحد »شورای 

 بین المللی سالمندی« را تأسیس کرد 

و در همان سال طرحی برای تعیین »روز 

جهانی سالمندان« پیشنهاد و درنهایت 

یکم اکتبر به عنوان »روز جهانی سالمندان« 

نامگذاری شد تا تلنگری باشد برای ارج 

نهادن به سالمندان به عنوان قشر باتجربه 

و موسپیدکرده در جامعه و آگاهی بخشی به 

این قشر برای داشتن زندگی بانشاط و پویا.

طبق سرشماری 13۹۵ از جمعیت ۷۹ 

میلیونی کشور، هفت میلیون و 4۰۰ هزار 

نفر یعنی ۹ و 2۸ صدم درصد سالمند هستند 

و پیش بینی می شود که درصد سالمندان 

ایران تا سال 2۰2۵ میلادی یعنی هشت 

سال دیگر، به 1۰ و تا 2۰۵۰ یعنی 33 

سال دیگر، به بیش از 3۰ درصد برسد.

از جمعیت ۷۰۰ هزارنفری استان سمنان 

حدود 1۰ درصد یعنی حدود ۷۰ هزارنفری 

سالمند هستند، در استان پنج مرکز روزانه 

و چهار مرکز شبانه نگهداری از سالمندان 

وجود دارد که با این آمار، سمنان رتبه نهم 

استان های کشور را دارا است.

سالمند و جامعه
اولین چیزی که با شنیدن کلمه »سالمند« 

در ذهن افراد شکل می گیرد، انسان هایی 

هستند که دیگر قدرت انجام کارها را ندارند 

و فردی مصرف کننده محسوب می شوند 

که حتی خودشان از وضعیتشان ناراحت 

و افسرده هستند؛ درصورتی که در جامعه 

باید این موضوع نهادینه شود که سالمندان 

 بخش مهمی از جامعه را تشکیل می دهند 

و باید زمینه فراهم شود تا بیش ازپیش از این 

قشر باتجربه و مؤثر در جامعه استفاده شود.

سالمندان در جامعه بیشتر با مشکلات 

شهری، اجتماعی و معیشتی دست وپنجه 

نرم می کنند و ناآشنایی خانواده ها با مسایل 

سالمندان، بی توجهی به سالمندان درون 

خانواده ها به خاطر صنعتی شدن زندگی 

امروزی، خالی بودن سبد آموزشی جامعه 

 از مهارت های زندگی برای سالمندان 

و آموزش های ویژه خانواده ها و مسایل اختلاف 

و گسست نسلی، مهمترین چالش های 

سالمندان در جامعه کنونی است.

ایجاد مراکز جامع حوزه سالمندی برای 

پرداختن به تمام ابعاد نیازها و خواسته های 

این قشر از جامعه در حوزه های مختلف 

مانند آموزش سلامت جسم و روان گره گشا 

است و ضرورت دارد ایجاد چنین مراکزی 

با وضع قوانین و هماهنگی و هم افزایی 

همه جانبه در دستور کار قرار بگیرد.

پیری، آغاز پاییز زندگی
برحسب اتفاق همان روزی که در پی نوشتن 

این یادداشت با موضوع سالمندی بودم، 

در مسیر رسیدن به خانه از کنار پارکی 

عبور می کردم. چشمم به خانمی افتاد 

که گرد پیری بر چهره اش خودنمایی 

می کرد. جسمش روی صندلی نشسته 

بود، امانگاهش نه. نظرم به او جلب شد. 

ایستادم و کمی تماشایش کردم. چانه اش 

را بر عصا تکیه داده و ذهنش در افق محو 

بود و گویی اطراف را نمی دید. جسمش 

 آنجا بود، اما روحش نه. حسی غریب 

و کنجکاو مانع از ادامه مسیرم می شد. این 

شد که از ادامه مسیر منصرف و دقایقی را 

همنشین مادربزرگ شدم.

هم صحبتی را با سلامی آغاز کردم. گویی 

صدایم نهیبی بود بر رشته افکارش، اما 

کوهی از تجربه بود و با لبخندی مملو از 

صفا و مهربانی جوابم را داد »سلام دخترم.«

خودم را معرفی کردم و گفتم چه مادربزرگ 

مهربانی. من مادربزرگم را ندیده ام، اما 

با تعریف هایی که می شنوم شک ندارم 

شما مادر و مادربزرگی مهربان هستید. 

مادربزرگ دوباره لبخند پرمهرش را به من 

هدیه داد و خودش را »معصومه« معرفی کرد.

سر صحبت را با حرف از آب وهوا باز کردم، 

اینکه پاییز هزار رنگ از راه رسیده، تا نویدبخش 

آغاز تغییر و نماد مخالفت با یکنواختی باشد.

مادربزرگ که درگذر عمر مویی سپید کرده 

بود، با نگاهی مهربان و لبخندی پرمعنا رو 

به من کرد و گفت »پاییز زیباست، اما انسان 

که روبه پاییزی می رود، نه. انسان که پا به 

سن می گذارد، دیگر پاییزش زیبا نیست، 

دیگر توان انجام هر کاری را ندارد، دیگر 

جامعه همچون دیروز به او نگاه نمی کند، 

مانند دیروز اطرافش پر از دوست و اعضای 

خانواده نیست، تنها است.«

با شنیدن صحبت های این مادربزرگ 

مهربان در خود فرورفتم، چهره ام طوری 

دیگر شد. ذهنم پر از سوال بود، دوست 

داشتم از مادربزرگ بپرسم اگر به گذشته 

برگردد چه کارهایی دوست دارد انجام دهد 

و از انجام چه کارهایی پشیمان است، دل 

به دریا زدم و پرسیدم.

با این پرسش من مادربزرگ صدایش قوت 

گرفت. گویی ذهنش به دوران جوانی اش 

رفته و با یادآوری آن روزها به وجد آمده 

و به خود می بالد؛ درحالی که صدایش 

محکم شده بود و با انگشت اشاره خطاب 

به من صحبت می کرد،  گفت »الان که 

تنها شده ام را نبین. من مدرک لیسانس 

قدیم رادارم در اداره ای مدیر امور مالی 

بودم، در جوانی با تمام توان کارکردم. از 

بسیاری از خوشی هایم گذشتم، به خاطر 

سرکار رفتن کمتر پیش آمد صبحانه و ناهار 

در کنار خانواده باشم.« همان طور که از 

خاطرات گذشته به امروز می رسید انرژی 

و هیجان صدایش کم می شد ادامه داد » 

حالا سلامت قدیم را ندارم و تنها هستم، 

دلم می خواست وقت بیشتری را در کنار 

خانواده باشم، دلم می خواست بیشتر به 

فکر خودم باشم، دلم می خواست بیشتر 

سفر بروم« گویی مادربزرگ با گفتن هر 

یک از جملاتِ »دلم می خواست« غرق در 

حسرت هایش می شد.

دلم نمی خواست مادربزرگ را بیشتر ناراحت 

کنم. با زیرکی صحبت را به سمتی دیگر بردم، 

مادربزرگ می گفت سه فرزند دارم، 2 پسر 

و یک دختر، یکی از نوه هایم دندانپزشک 

است و به من می گوید مادرجون من باید 

برای تو دندان بکارم، آخر استخوان فک 

من از بین رفته و امکان گذاشتن دندان 

مصنوعی ندارم و حتما باید دندان بکارم، 

نوه ام می گوید با عمل های جراحی لثه ات را 

ترمیم و برایت دندان می کارم.« می خندید 

و می گفت »من از آمپول و جراحی دندان 

می ترسم.«

مادربزرگ طوری با وجد حرف می زد، گویی 

منتظر هم سخنی بود تا با او حرف بزند، 

همنشینی که صدایش را بشنود و چنان 

از اینکه پای صحبت هایش نشسته بودم 

خوشحال شده بود که خدا را شکر می کردم 

که توانستم دل مادربزرگی را شاد کنم.

همان طور که گرم صحبت کردن بودیم 

 نگاهم به ساعتم افتاد. دیرم شده بود 

و خانواده در خانه منتظر من بودند. این 

شد که به ناچار گفت وگوی من و مادربزرگ 

با کلی حرف  های ناگفته به پایان رسید.

سالمندان، پیامبران درون خانواده ها
در ادامه مسیر رسیدن به خانه با مرور 

حرف های مادربزرگ حدیثی از امام جعفر 

صادق)ع( مبنی بر اینکه »سالمند در خانه 

به منزله پیامبر الهی در خانه است.« در ذهنم 

پررنگ شد و این پرسش که چرا اکنون این 

اکرام در سطوح مختلف جامعه وجود ندارد.

مرور حرف های مادربزرگ بیشتر مفهوم 

این جمله که »سالمندان قشر آسیب پذیر 

هستند و باید آسیب ها در این گروه سنی 

حل شود« برایم ملموس تر شد و به این نتیجه 

رسیدم همان طور که برای افسردگی، کاهش 

اشتها، کاهش علاقه به کارهای فردی، ابزار 

تعریف می شود، باید در حوزه سالمندی 

ابزار مشخص تعریف شود؟سالمندان 

احساس می کنند در جامعه و خانواده 

موجودی اضافی، سربار و مصرف کننده 

هستند. فرد سالمند احساس می کند 

اعضای خانواده و جامعه دیگر حوصله  

 او را ندارند، از اینکه به خاطر کهولت 

و ناتوانی پاها مجبور است سلانه سلانه از 

خیابان بگذرد و گاهی حوصله رانندگان 

 را سر می برد، از اینکه خوب نمی شنود 

و برای درک یک مطلب باید یک سوال را 

چند بار بپرسد و یا از اطرافیان می خواهد 

بلندتر صحبت کنند، از این حس که مثل 

گذشته شاید دیگر برای جامعه مفید 

 نیست و فقط باری بر دوش اطرافیان 

و خانواده باشد، از همه این ها فقط به این 

 نتیجه قلبی می رسد که دارد دیگران را 

می آزارد.

غفلت از آموزش برخورد با سالمندان در خانه و جامعه

زیبایی های  پاییز زندگی 
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خبر
فرمانده انتظامی مشهد گفت:تصادف 

شاخ به شاخ موتورسیکلت با دوچرخه در 

اتوبان چراغچی مشهد راکب موتورسیکلت 

را به کام مرگ کشاند.

سرهنگ احمد نگهبان اظهار داشت: 

در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 

11۰ مبنی بر وقوع تصادف فوتی در 

اتوبان شهید چراغچی بلافاصله تیمی از 

ماموران کلانتری خواجه ربیع  به منظور 

بررسی حادثه در محل حاضر شدند.

وی افزود: در بررسی های صورت گرفته 

مشخص شد یک دستگاه موتورسیکلت 

به راکبی مردی 3۸ساله که به صورت 

خلاف جهت در لاین تند رو اتوبان شهید 

چراغچی درحرکت بوده بعد از پل ابوطالب 

به سمت میدان امام حسین)ع( به صورت 

شاخ به شاخ با یک دستگاه دوچرخه به 

راکبی جوانی 1۸ ساله برخورد کرده است.

سرهنگ نگهبان تصریح کرد: در این 

حادثه راکب 3۸ ساله موتورسیکلت که 

کلاه ایمنی به سر نداشته، به علت شدت 

جراحات وارده فوت و  راکب دوچرخه که 

کلاه ایمنی بر سر داشته نیز مصدوم و با 

کمک نیروهای امدادی به بیمارستان 

منتقل شد.فرمانده انتظامی مشهد با 

اشاره به اینکه علت دقیق حادثه توسط 

کارشناسان پلیس راهور در دست بررسی 

 است افزود: از راکبین موتورسیکلت 

و دوچرخه درخواست داریم که در تردد 

با این وسایل نقلیه ضمن رعایت قوانین 

راهنمایی و رانندگی ، حتما از کلاه ایمنی 

استفاده نمایند

سقوط مرگبار مرد جوشکار 
فرمانده انتظامی مشهد از سقوط مردی 

جوان هنگام جوشکاری از یک ساختمان 

۸ طبقه در بلوار آزادی خبر داد. و گفت 

: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 

11۰ مبنی بر مرگ مشکوک کارگر یک 

ساختمان در بولوار آزادی ، بلافاصله 

ماموران کلانتری21" سجاد" به همراه 

نیروهای امدادی برای بررسی موضوع 

به محل حادثه اعزام شدند.

وی افزود: با حضور ماموران در محل 

و در بررسی های اولیه مشخص شد 

جوشکاری  هنگام  ساله   3۹  مردی 

در یک ساختمان ۸ طبقه در حال احداث 

به علت نامعلومی از ارتفاع سقوط و به 

علت شدت جراحات وارده جانش را 

ازدست داده است.

فرمانده انتظامی مشهد با ابراز تاسف از 

این سانحه دلخراش و تاکید بر رعایت 

اصول ایمنی در هنگام کار، گفت: در این 

خصوص پرونده قضائی تشکیل و جسد 

متوفی به پزشکی قانونی منتقل شد.

آتش نشانان قهرمانان بی ادعایی هستند 

آتش  نشانان افرادی  اند که برای نجات جان انسان ها با از جان گذشتگی 

و غیرت از هیچ تلاشی دریغ نمی کنند و وجود این عشق و ارادت باعث 

شده است تا نتیجه کار این افراد جاودان و ماندگار باند.

 امیر سرتیپ دوم ستاد محمدرضا معصومی فرمانده منطقه پدافند هوایی 

شمال شرق در آیین پاسداشت روز آتش  نشان و تجلیل از آنها، ، اظهار 

داشت: آتش  نشانان افراد مخلص و بی  ریایی هستند که برای خدمت به 

مردم، خود را به آب و آتش می زنند و بدون هیچ چشم داشتی در سخت  

ترین لحظات زندگی افراد، همچون کوه از آنان پشتیبانی می کنند تا 

طعم شیرین پشتوانه را با جان و دل احساس کنند.

فرمانده منطقه پدافند هوایی شمال شرق افزود: در شغل شریف آتش  

نشانی، افراد خستگی ناپذیری حضور دارند که با گذراندن شرایط سخت 

وارد این عرصه شده  و برای عکس العمل های سریع و به موقع در مواقع 

بحرانی آموزش دیده اند.

وی با قدر دانی از زحمات و تلاش های شبانه روزی آتش نشانان اذعان 

داشت: روز آتش نشانی، روز تجلیل و پاسداشت جایگاه مردانی از جنس ایثار 

و فرشته  های نجاتی است که آتش عشق خدمت به خلق در وجودشان زبانه 

می کشد، تا آتش سوزان و سوزنده حوادث را در زندگی خلق خاموش کنند.

فرمانده منطقه پدافند هوایی شمال شرق با بیان اینکه ارکان معجزه و هنر 

با شغل آتش  نشانی آمیخته شده است، ابراز داشت: آتش  نشانی عشقی 

است که روحیه ایثار و از خود گذشتگی را در افراد متبلور می سازد و به 

همین دلیل هر آتش  نشان را می توان مدافعان ایمنی دانست که در نقطه 

به نقطه این شهر در حال خدمت رسانی هستند.

وی افزود: امروز مجاهدین واقعی آتش نشانانی هستند که به این مردم و 

جامعه خدمت می کنند و کار آمدی دین را به اثبات می رسانند.

ماشین لباسشویی جان زن مشهدی را گرفت

فرمانده انتظامی مشهد گفت: زنی جوان هنگام استفاده از ماشین 

لباسشویی در این شهر به علت برق گرفتگی جان خود را از دست داد.

سرهنگ احمد نگهبان افزود: یک مورد برق گرفتگی در خیابان 

شهید سامعی بولوار بهمن به مرکز فوریت های پلیسی 11۰ اعلام و 

ماموران انتظامی به همراه نیروهای امدادی به محل اعزام شدند.

وی اضافه کرد: طبق بررسی ماموران کلانتری خواجه ربیع زن 

31 ساله هنگام برداشتن لباس های شسته شده از داخل ماشین 

لباسشویی به دلیل اتصال برق دچار برق گرفتگی شد و جان خود 

را از دست داد.فرمانده انتظامی مشهد گفت: پرونده قضایی در 

این خصوص تشکیل و جسد متوفی به پزشکی قانونی منتقل شد.

نگهبان افزود: شهروندان و به خصوص بانوان در هنگام استفاده 

از وسایل برقی نکات ایمنی را رعایت کنند تا شاهد وقوع چنین 

حوادث ناگواری نباشیم.

شوهرم مانند روباهی حیله گر در فضای مجازی نفوذ 

کرده بود و با ترفندهای مختلف زنان و دختران جوان 

را فریب می داد و از آن ها سوءاستفاده می کرد اما یک 

روز وقتی وارد خانه شدم ...

این ها بخشی از اظهارات زن جوانی است که قصد داشت 

از دومین همسرش طلاق بگیرد و روزگار دیگری را آغاز 

کند. او که مدعی بود با رفتارهای فسادآلود شوهرش 

نمی تواند به این زندگی مشترک ادامه دهد، درباره 

سرگذشت خود به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری 

سپاد مشهد گفت:1۶ ساله بودم که به طور سنتی 

پای سفره عقد نشستم و با »کرامت«ازدواج کردم.

او تک پسر خانواده اش بود و۵ خواهر بزرگ تر از خودش 

داشت که همه آن ها ازدواج کرده بودند.در این شرایط 

تصور می کردم خانواده کرامت مرا خیلی دوست خواهند 

داشت چراکه تنها عروس خانواده آن ها بودم! ولی 

متاسفانه شوهرم فقط در جست وجوی محبت دیگران 

بود و خودش به هیچ کس محبت نمی کرد. درواقع 

جوانی لوس و بی مسوولیت بار آمده بود و تنها اوقاتش 

را با رفیق بازی می گذراند! بارها به مادر شوهرم گلایه 

کردم تا او را از رفتارهای زشت بازدارند اما متاسفانه 

آن ها به جای آن که شوهرم را نصیحت کنند، همیشه 

مرا مقصر رفیق بازی های او جلوه می دادند و دوست 

نداشتند به فرزندشان بالاتر از»گل« بگویند!در این 

وضعیت وقتی دچار مشکلات مالی شدیم، به ناچار 

کاری در بیرون از منزل برای خودم دست وپا کردم تا 

حداقل مخارج روزمره زندگی را تامین کنم!ولی خیلی 

زود فهمیدم که شوهرم به دلیل همین بازی ها در دام 

اعتیاد گرفتارشده است و مواد مخدر صنعتی مصرف 

می کند. از سوی دیگر دخترخاله ام نیز با همسرش دچار 

اختلافات خانوادگی شده و در آستانه طلاق بودند به 

همین دلیل هم من به منزل آن ها رفت وآمد  می کردم  

تا شاید بتوانم از متلاشی شدن زندگی دخترخاله ام 

جلوگیری کنم ولی دراثنای همین رفت وآمدها با 

پسرعمویم به نام افشین به درد دل نشستم. او نیز 

بیشتر اوقات به منزل دخترخاله ام می آمد چراکه با 

شوهر او دوست صمیمی بود! من که خودم مشکلات 

زیادی داشتم ، سفره زندگی ام را گشودم و اختلافات 

شدیدی را که با شوهرم داشتم ، برای »رحمت«بازگو 

کردم.او هم که به تازگی از همسرش جداشده بود، 

بنای دلسوزی گذاشت و مرا تشویق به طلاق کرد. 

رحمت جوانی چرب زبان و خوش چهره بود به همین 

دلیل هم مرا چنان فریب داد که خودم هم نفهمیدم 

چگونه در دام او افتادم. خلاصه»رحمت« به من قول داد 

 که اگر از »کرامت« طلاق بگیرم ، با من ازدواج می کند 

و پسرم را هم به فرزندی می پذیرد! من هم که از اعتیاد 

و رفتارهای غرورآمیز شوهرم خسته شده بودم، بلافاصله 

پیشنهادش را پذیرفتم و باوجود مخالفت های خانواده 

و اطرافیانم از »کرامت« جدا شدم و با او ازدواج کردم 

اما هنوز 3ماه بیشتر از این ماجرا نگذشته بود که 

»رحمت«دیگر اجازه نداد فرزندم با ما زندگی کند. از 

طرف دیگر نیز او فقط با فضای مجازی اینستاگرام و 

تلگرام سرگرم بود و تصاویری از خودش با پوشش های 

مختلف می گذاشت و خود را دکتر، مهندس و غیره 

معرفی می کرد و بدین ترتیب دختران وزنان جوان 

را به دام می انداخت و از آنان سواستفاده می کرد.

او مانند روباهی حیله گر در فضای مجازی نفوذ کرده 

بود وزندگی بسیاری از زنان را به آشوب می کشید. 

من هم از این وضعیت اطلاع داشتم اما به روی خودم 

نمی آوردم چراکه نمی خواستم بیشتر از این دچار تالمات 

روحی و روانی شوم! »رحمت« هم که می دانست من 

به خاطر حفظ آبرو به خانواده ام چیزی نمی گویم، از 

این شرایط نهایت سواستفاده را می کرد و تنها به فکر 

خوش گذرانی های خودش بود. من هم با کارگری 

هزینه های زندگی را می پرداختم تا این که یک روز 

وقتی به طور اتفاقی زودتر از همیشه به خانه بازگشتم، 

ناگهان چند دختر و پسر جوان را در کنار شوهرم دیدم 

که به طور زننده ای مشغول خوش گذرانی بودند. با 

دیدن این صحنه دردناک ، دیگر دوام نیاوردم و ....

با دستور سرهنگ جواد یعقوبی )رییس کلانتری 

سپاد مشهد( بررسی های تخصصی و کارشناسی 

مشاوران زبده دایره مددکاری اجتماعی برای واکاوی 

این ماجرای تلخ ، آغازشده است.

فرمانده انتظامی شهرستان نیشابور از قتل عمو 

توسط برادرزاده اش در مجلس عروسی خبر داد.

سرهنگ حسین احمدی در تشریح این خبر گفت: 

نزاع و درگیری دریکی از مجموعه های پذیرایی 

نیشابور، مجلس عروسی را به عزا تبدیل کرد.

اعلام  با  بیان کرد:  احمدی  سرهنگ حسین 

این خبر به مرکز فوریت های پلیس، بلافاصله 

 مأموران کلانتری 12 جمهوری به محل اعزام شدند 

و مشخص شد دو نفر که به گفته  حاضران عمو و 

برادرزاده بوده اند با یکدیگر درگیر می شوند و در 

این درگیری عموی حدود 3۰ ساله براثر شدت 

جراحات ناشی از چاقوخوردگی به بیمارستان منتقل 

می شود اما به رغم تلاش پزشکان فوت می کند.

رییس پلیس شهرستان نیشابور افزود: با تأیید 

قتل از سوی پزشکی قانونی کارآگاهان دایره 

جنایی با هماهنگی مقام قضایی تحقیقات خود 

را آغاز کردند.

سرهنگ احمدی ادامه داد: کارآگاهان پلیس 

نیشابور ظرف 24 ساعت متهم به قتل و مخفیگاه 

وی را در شهرستان زبرخان در نزدیکی نیشابور 

شناسایی کردند و پس از اخذ نیابت قضایی و با 

همکاری پلیس آگاهی شهرستان زبرخان متهم 

دستگیر شد.فرمانده انتظامی شهرستان نیشابور 

عنوان کرد: تحقیقات در خصوص علت و انگیزه قتل 

ادامه دارد اما به گفته شاهدان مصرف مشروبات 

الکلی و از بین رفتن حالت طبیعی افراد سبب 

درگیری و نزاع شده بود.

سرگذشت واقعی یک زن فریب خورده

وعده های پوچ پسرعمو در خانه دخترخاله

قتل عمو در مراسم عروسی

دوئل مرگبار راکبان دوچرخه  و موتورسیکلت 
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سید امین جوادی 

ملل  تنها موسسه اعتباری فعال دربورس است
تکتمصابریمقدمتهرانی

سید امین جوادی، مدیرعامل موسسه اعتباری ملل در نامه ای که 

برای رییس اداره نظارت بر ناشران گروه مالی و خدماتی سازمان 

بورس و اوراق بهادار نگاشته خواستارشفاف سازی در خصوص خبر 

منتشرشده از سوی برخی رسانه ها شده است.

در متن این نامه آمده است : جناب آقای سعید واشقانی فراهانی ،احتراما 

با آرزوی توفیق روزافزون و تبریک میلاد نبی مکرم اسلام حضرت محمد 

مصطفی)ص( و گرامیداشت هفته وحدت به استحضار می رساند اخبار 

منتشره در برخی از سایتها خبرگزاری ها و فضای مجازی مبنی بر تصمیم 

بانک مرکزی به انحلال تعدادی از موسسات اعتباری موجب ایجاد 

تشکیک در اسامی موسسات اعتباری و بانک های مشمول انحلال 

در افکار عمومی گردیده است لذا در راستای رفع این ابهام و مشخصا 

در رابطه با استمرار فعالیت موسسه اعتباری ملل بدون هیچ خللی 

اشعار می دارد همان گونه که مستحضرند و در مصاحبه مدیر محترم 

نظارت بر بانک ها و موسسات اعتباری نیز به صراحت مطرح گردیده 

است در خصوص موضوع انحلال موسسات اعتباری و بانک هایی 

موردنظر می باشند که قبلا برای مدیریت آن ها از سوی بانک مرکزی 

هیات سرپرستی تعیین شده است از این رو پر واضح است که موسسه 

اعتباری ملل نه تنها مشمول این مهم نبوده بلکه حسب اعلام صریح 

مدیر نظارت بر بانک ها و موسسات اعتباری در شمول موسساتی 

می باشد که نسبت به تهیه و تنظیم برنامه اصلاحی زمان بندی مورد 

تایید آن بانک اقدام نموده و در حال حاضر نیز مستمرا گزارش عملکرد 

خود را به بانک مرکزی ارایه می نماید. ضمن اینکه موضوع گمانه زنی 

برخی از سایتها خبرگزاری ها و کانال های تلگرامی در خصوص نام 

موسسات و بانک های مشمول انحلال بلافاصله توسط خبرگزاری 

ایبنا رسانه مرجع بانک مرکزی تکذیب گردیده است ، از این رو هیئت 

مدیره به سهامداران گران قدر این موسسه که تنها موسسه اعتباری 

فعال در بازار بورس می باشد اطمینان می دهد که این مجموعه تا 

رسیدن به اهداف تعیین شده با قوت به کار خود ادامه خواهد داد.

موسسه اعتباری ملل استخدام می کند
این موسسه به منظور تکمیل نیروی انسانی موردنیاز خود در پست های 

متصدی امور بانکی،تحصیلداری و خدماتی و نگهبانی فراخوان 

استخدام صادر کرده است.

بر این اساس، دانش آموختگان مقطع کارشناسی دررشته های 

بانکداری، حسابداری، مدیریت) کلیه گرایش ها به استثنا بیمه و 

هتلدارای( آمار، ریاضی، کامپیوتر و اقتصاد، با لحاظ شرایط سنی و 

معدل، می توانند از طریق سایت رسمی موسسه ثبت نام و رزومه خود 

را بارگزاری نمایند و همچنین دانش آموختگان با مدرک تحصیلی 

دیپلم و فوق دیپلم در رشته های ریاضی، تجربی و علوم انسانی با دارا 

بودن گواهینامه موتورسیکلت جهت پست تحصیلداری و خدماتی 

نیز می توانند از طریق سایت  ثبت نام نمایند.

متقاضیان محترم جهت ثبت نام در آزمون استخدامی می بایست به 

  www.melalbank.ir سایت رسمی  موسسه اعتباری ملل به نشانی

مراجعه نمایند و بامطالعه شرایط و پس از حصول اطمینان از دارا بودن 

شرایط نسبت به ثبت نام و برگزاری مدارک موردنیاز اقدام نمایند.

سرورهادیان

چند روزی از گفت وگو با وی می گذشت   

منتظر بودیم تا در مناسبتی اقتصادی این 

مصاحبه را به دست نشر بسپاریم اما  دست 

روزگار اجازه نداد . محمدرضا مروجی این 

مرد خوش خلق  به دیدار معبود شتافت 

تا جای خالی وی که همواره پاسخگوی 

تماس خبرنگاران بود و به هراندازه که در 

توان داشت مشاوره کارشناسی و همراهی 

کارگشایی داشت   احساس شود.

محمدرضا مروجی قائم مقام وعضو هیات 

رییسه موسسه اعتباری ملل در این گفت وگو 

ضمن تشریح شرایط اقتصادی کشور 

آخرین توصیه های خود به سهامداران 

را بیان می کند.

با توجه به رکود و تورم بی سابقه در دو 
سال اخیر، به نظر شما این وضعیت تا 

چه زمانی ادامه خواهد داشت ؟
 به نظر من تا زمانی که سوبسید ها برقرار 

باشد، این تورم حتما وجود خواهد داشت. 

زیرا ما خودمان را با سازمان جهانی سازگار 

نکرده ایم و جامعه جهانی می خواهد  ما 

با آن ها برابر باشیم .

وقتی  هرروز ریالمان ، تلاطم دارد درنتیجه 

تورم ادامه پیداخواهدکرد و همچنین مشکلات 

اقتصادی مردم نیز بیشتر می شود از طرفی 

وقتی مردم امکان خرید نداشته باشند، 

به طورقطع رکود وجود خواهد داشت .به 

اعتقاد من در کشورمان به یک جراحی 

اقتصادی نیاز داریم و کسی باید در کشور 

این جراحی را انجام دهد.

البته جراحی ریسک دارد و ممکن است 

یک تعدادی نیز دچار زیان شوند و بیماری 

طولانی نیز داشته باشند اما دولت می تواند 

این افراد را حمایت کندو با آزاد کردن 

اجناسی که باقیمت دولتی و سوبسیددار 

به مردم داده می شود ، کشورها از این 

وضعیت نجات دهد.برای مثال اقتصاد 

کشورهای اطرافمان مانند افغانستان ، 

عراق و ... مگر اقتصادشان از اقتصاد ما 

پویاتر و بهتر است ؟

 به طورقطع این گونه نیست .اما در آنجا، 

هیچ گاه دولت نمی آید سوبسید به اجناسی 

بدهد که در داخل کشور تولید و یا از خارج 

کشور وارد می شود .

لذا تورمشان، تورم پایینی است و مشکلات 

مردم نیز کمتر می باشد .

 نظر شما در مورد دو طرح اصلاح قانون 
بانک مرکزی و عملیات بانکی که در 
کمیسیون اقتصادی در حال بررسی 

است ،چه می باشد؟ 

نمونه های  موفق زیادی داریم که می توان 

از کشورهایی که در صنعت بانکداری جلو 

هستند و پیشرفت کردند از آن شرکت ها 

الگو بگیریم و به سمت وسوی این که 

طرح هایی که آنجا پیاده شده  است را 

انجام بدهیم .

 من در رابطه با طرحی که در مجلس است، 

موافق نیستم و امیدوارم نماینده های 

مجلس ازنظرات کارشناسی بانکی استفاده 

کنند  و اگر لازم بود این طرح در مجلس 

تصویب و تبدیل به قانون شود،تغییرات 

اساسی در آن انجام گیرد.

پیش بینی شما از سودآوری سهام 
موسسه اعتباری ملل)وصال(چیست ؟

 خوشبختانه امسال کارهای مختلف زیادی 

انجام شده است .به دلیل آن که توانستیم 

در سال های گذشته طرح ها و پروژه های 

مختلفی اجرا کنیم. امسال بسیاری از 

این پروژه ها به بهره برداری رسیده است 

و ما در حال فروش این پروژه ها هستیم 

و خبرهایی نیز از فروش برخی از املاک  

و دارایی ها به سهامداران اعلام شد و به 

نظر می رسد، سود خوبی برای سهامداران 

داشته باشیم وامیداریم به سهامدارانمان 

نیز سود قطعی خوبی پرداخت نماییم .

آیا توصیه ای خطاب به سهام داران 
موسسه اعتباری ملل دارید ؟

 به طورکلی به همه افرادی که سرمایه 

خودشان را وارد بورس کرده اند، توصیه 

می کنم، دنبال سهام داری باشند و به 

دنبال نوسان گیری و خریدوفروش نباشند .

زیرا این کار، افراد متخصص خویش را 

نیاز دارد و در غیر این صورت  هم بازار 

را ملتهب می کنند وهم  سبب ایجاد 

مشکلاتی می شوند .

مردم باید به سمت و سویی بروند که کدام 

شرکت ، موسسه ، بانک و ...می تواند 

هم سودآوری برای سهام دار باشد و هم 

می تواند برای کسانی که از منافع آن شرکت 

استفاده می کنند،سود داشته باشد . 

برای مثال اگر یک شرکت تولیدی است 

،ببینند تولیداتش چیست  و تولیداتش 

چقدر به نفع کشور است و اگر خدماتی 

است، مانند بانک ها  ،ملاحظه نمایند 

که چه خدمات خوبی را می تواند به 

مردم بدهد. زیرا همیشه فقط هدف 

سودآوری نیست وارایه خدمات خوب هم 

 می تواند برای یکسری افراد کمک کننده

 باشد .

گفت وگوی منتشرنشده با مرحوم محمدرضا مروجی، قائم مقام  موسسه اعتباری ملل 

اقتصاد ایران نیاز به جراحی دارد 

نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی گفت: در نظام 

اقتصادی  مشکلاتی  وجود دارد و حوزه هایی نظیر 

بانکداری و بورس با رویکرد بنگاه داری و سودجویی 

بر اساس منطق اسلامی عمل نمی کنند .

آیت الله سید احمد علم الهدی در دیدار با مجید 

بهزادپور رییس بیمه مرکزی کشور، سید محمد کریمی 

دبیر کل سندیکای بیمه گران ایران و اعضای شورای 

هماهنگی شرکت های بیمه خراسان رضوی که به 

میزبانی دفتر نماینده ولی فقیه در استان برگزار شد، 

رسالت راهبردی صنعت بیمه در حکومت اسلامی را 

تأمین آرامش خاطر برای مردم دانست و اظهار داشت: 

تاریخ بیمه ثابت می کند که این صنعت از اساس ذیل 

نظام سرمایه داری تعریف شده و آن ها برای تأمین سود 

سرمایه داران و پیشگیری از خسارت، این صنعت را 

تعریف کردند تا به موازات کنش گری به عنوان یک 

اصل اقتصادی، بتواند سفیر فرهنگ سرمایه داری 

غرب در دنیا شود.

وی افزود: بااین حال، بنای حکومت اسلامی این است 

که با هرچه خارج از حوزه اسلام تعریف شده، مخالفت 

صورت بگیرد بلکه به جای این، رویکرد کلی نظام آن 

است که صنعت بیمه بتواند کارکردهای خود را بر 

اساس اقتضای اقتصاد و جامعه اسلامی وفق دهد و 

بر این اساس، می توان رسالت کلی صنعت بیمه در 

ایران اسلامی را مدیریت روانی جامعه و تأمین کننده 

آرامش خاطر برای مردم دانست که دراثنای آن، سود 

را هم در جریان های اقتصادی تضمین می کند و 

مصداق جبران برای خسارت هاست.

بیمه، فراتر از مسایل اقتصادی 
 نماینده ولی فقیه در استان خراسان رضوی با تأکید 

بر اینکه بیمه هرگز نباید محدود به امور اقتصادی و 

مالی باشد، خاطرنشان کرد: آثار زیان بار ناشی از 

نوسان های اقتصادی با بهره گیری از ظرفیت بیمه 

است که می تواند خنثی شود و مسیر اقتصاد کشور 

را به سمت توسعه باثبات و پایدار سوق دهد اما 

درهرحال، این را بدانید که مأموریت شما فراتر از 

عرصه های مالی است و باید متمرکز بر حفظ ثبات 

فکری مردم در جامعه باشید.

وی با اشاره به خطبه ۵ نهج البلاغه ادامه داد: وجود اقدس 

امیرالمؤمنین)ع( خطاب به مالک اشتر می فرماید »وَ 

إنَِّ عَمَلَكَ لَیْسَ لَكَ بطُِعْمَةٍ وَ لَكِنَّهُ فِی عُنُقِكَ أمََانةٌَ« یعنی 

موقعیت حکومتی نه یک امر برای تأمین معیشت بلکه 

مسوولیتی است که بر دوش انسان قرار داده شده که 

باید باروحیه تکلیف مداری در مسیر آن تلاش کرد. بر 

همین اساس است که مدیریت شرکت های بیمه هم 

می تواند هویت تازه ای پیدا کند و به جای کسب سود 

بیشتر از محل حق بیمه ها، باروحیه تکلیف مداری 

برای صیانت از آرامش فکری جامعه بکوشد.

زیربنای اعتقادی تصمیم گیری 

عضو مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: زیربنا و 

نگرش اعتقادی این ظرفیت را دارد که در همه شئون 

و حتی مسایل اقتصادی حوزه صنعت بیمه، ملاک و 

معیار عمل باشد. به طور مثال، شما باید در اموراتی 

که بر عهده دارید، همواره این نکته را در نظر داشته 

باشید که ممکن است مشتری شما همان کارگر 

ساختمان یا کارخانه ای باشد که درآمد ماهانه او از 

سقف قانون کار هم تجاوز نمی کند. در این شرایط، 

مثلًا برای همسر یا فرزند او مشکلی پیش آمده و 

اکنون باید با درآمد محدود خود، هزینه درمان عضو 

خانواده اش را تأمین کند. اینجاست که حمایت 

فراگیر شما باید پای کار بیاید و یک عنصر مولد اما 

مستضعف جامعه را از یک پوشش حمایتی کامل 

بهره مند کند تا یک خانواده از خطر فروپاشی مصون 

باند و یک عنصر مولد بتواند همچنان به فعالیت 

خود در چرخه تولید ادامه دهد.

وی تاکید کرد: در نظام اقتصادی ما شاید مشکلاتی 

هم وجود داشته باشد و حوزه هایی نظیر بانکداری 

و بورس با رویکرد بنگاه داری و سودجویی بر اساس 

منطق اسلامی عمل نکنند اما درهرحال، تکلیف از 

عهده شما ساقط نیست و صنعت بیمه اگر اسلامی 

شود و زیربنای عملکردش را بر اساس اعتقاد و ایمان 

بسازد، این فرصت را دارد که آرامش چشمگیری برای 

مردم فراهم کند.

آیت الله علم الهدی: 

بانک ها و بورس بر اساس اسلام  عمل نمی کنند

  خبر




